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Nr.17395/31.08.2023 
 
 
                                                                    PROCES – VERBAL 
 
      Încheiat astăzi, 31 august 2023, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al oraşului Ianca, organizată 
și desfășurată la sediul autorității deliberative, cu prezența fizică a consilierilor locali. La şedinţă participă 17 
consilieri locali din cei 17 existenţi în funcţie, cu precizarea că domnul Romeo Ciortan participă prin mijloace 
electronice. De asemenea, participă de drept domnul primar Fănel George Chiriță, precum și domnul secretar 
general Alexandru Sterian-care redactează totodată şi procesul verbal al şedinţei. 
      Potrivit prevederilor art.7 din Legea nr.52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică, 
proiectele de hotărâri, referatele de aprobare ale primarului și celelalte materiale aferente au fost transmise 
din timp consilierilor locali, sub confirmare de primire în format electronic (prin e-mail și în aplicația www. 
whatsapp), precum și pe suport de hârtie la ședințele pe comisii din data de 29.08.2023, fiind publicate și în 
Monitorul Oficial Local, la care nu au fost solicitări din partea societăţii civile pentru organizarea vreunei 
dezbateri publice pe marginea acestor proiecte de hotărâri.  
      În conformitate cu prevederile art.138-alin.(15) din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, procesul verbal al şedinţei consiliului local din 27 iulie 2023 a fost 
transmis din timp consilierilor locali prin aplicația www.whatsapp și prin poșta electronică, precum și în format 
letric la ședințele pe comisii din data de 29.08.2023, pentru a lua cunoștință de conținutul acestuia, la care 
nu au fost obiecții fiind supus la vot și aprobat în unanimitate. 
      În continuare, domnul secretar prezintă proiectul ordinii de zi propus prin Dispoziţia primarului nr.574/ 
21.08.2023, transmisă în format letric consilierilor locali sub semnătură de primire prin Convocatorul 
nr.16990/21.08.2023, sub confirmare de primire în aplicația www.whatsapp și prin poșta electronică, 
publicată pe pagina de internet a instituției şi afişată la sediul consiliului local, la care nu mai sunt propuneri 
de modificare sau completare, astfel că ordinea de zi finală supusă la vot și aprobată în unanimitate este 
următoarea:    
      1.-Proiect de hotărâre nr.58 privind alegerea președintelui de ședință; 
      2.-Proiect de hotărâre nr.59 privind neasumarea responsabilității de către Consiliul local al orașului Ianca 
pentru organizarea și derularea procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor-cadru privind achiziția 
produselor, precum și a contractelor/acordurilor-cadru de prestare a serviciilor privind derularea măsurilor 
educative aferente Programului pentru școli al României, în anii școlari 2023-2026; 
      3.-Proiect de hotărâre nr.60 privind însușirea Inventarului bunurilor aparținând  sistemului public de 
alimentare cu apă și de canalizare din orașul Ianca pentru anul 2022, aprobarea apartenenței la domeniul 
public al orașului a Bunurilor de Retur inventariate, precum și aprobarea trecerii din domeniul public al 
orașului Ianca în domeniul privat al acestuia a unor bunuri în vederea scoaterii din funcțiune, casării și 
valorificării; 
      4.-Diverse. 
      Potrivit prevederilor art.123 din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ, respectiv ale art.1-alin.(2) 
din H.C.L.nr.96/2020 pentru aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a Consiliului local al 
oraşului Ianca, domnul consilier local Rădel Alexe a fost ales președinte de ședință pentru luna august, scop 
în care s-a adoptat Hotărârea nr.58 în unanimitate de voturi, iar din acest moment a preluat conducerea 
ședinței de astăzi, care este înregistrată audio-video și transmisă pe canalul youtube. 
      În continuare, s-a trecut la dezbaterea Proiectelor de hotărâri nr.59 și 60, avizate și ele favorabil de către 
comisiile de specialitate, însă asupra acestora nu au fost intervenții, fiind supuse pe rând la vot și aprobate 
în unanimitate. În schimb, au fost înregistrate intervenții la punctul Diverse, după cum urmează: 
      -Dl.Ionel Manole: O întrebare pentru domnul secretar: în data de 19.08.2022 s-a primit pe adresa 
Consiliului Local și s-a înregistrat cu nr.17425 comunicarea Camerei de Conturi Brăila, prin care ne-a 
transmis raportul și decizia cu măsuri după auditul efectuat la acea dată, rugându-ne totodată să urmărim 
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îndeplinirea măsurilor stabilite; de ce nu ne-a fost prezentată această decizie, de ce nu ne-a fost prezentat 
raportul Camerei de Conturi în termen de 10 zile calendaristice de la data primirii acestora de către 
conducătorul entității controlate, așa cum se spunea în adresa de comunicare? De asemenea, conducătorul 
entității controlate trebuia să informeze organul de control că s-au prezentat aceste documente Consiliului 
Local. Dacă a fost informată Camera de Conturi că nu am fost înștiințați și vrem acea informare. 
      -Dl.Primar: V-am comunicat Decizia... 
      -Dl.Ionel Manole: Domnule primar, decizia s-a prezentat la solicitarea mea, însă dumneavoastră erați 
obligat să le prezentați Consiliului Local! 
      -Dl.Primar: Informarea o s-o prezentăm când o vom da și la Camera de Conturi. 
      -Dl.Ionel Manole: Vi s-a dat și un termen în care să înștiințați Camera de Conturi că ați prezentat decizia 
și raportul Consiliului Local. 
      -Dl.Primar: Suntem în termenul legal. 
      -Dl.Ionel Manole: 10 zile din 2022 și până acum...da, e în termen legal! O altă întrebare pentru domnul 
primar, legată de conducta de aducțiune a gazelor la Plopu: dacă vreți să ne spuneți în ce stadiu se află 
proiectul? 
      -Dl.Primar: Din informațiile pe care le-am primit de la Operatorul serviciului de distribuție a gazelor în 
satul Plopu, Engie România, dânșii au licența de distribuție a gazelor de 3 ani și urmează să înceapă lucrările 
la rețeaua de distribuție, dar ca termen nu am această informație, pentru că este investiția dumnealor. 
      -Dl.Ionel Manole: Pe 24.02.2022 ne spuneați, aici în Consiliul Local, citez: „...Ce vă pot spune acum este 
faptul că Engie a scos anul trecut, în luna august, licența de distribuție-operare pentru satul Plopu și că va 
organiza în curând licitația de execuție, pentru că ei finanțează investiția. Deci, este o certitudine că în acest 
an se va realiza conducta de aducțiune și este foarte posibil ca în toamnă Școala Plopu să aibă gaze...” Asta  
ați spus în februarie anul trecut, iar acum ne spuneți că nu știți! 
      -Dl.Primar: Deci, ce v-am spus în februarie anul trecut așa erau informațiile de la Operatorul serviciului 
de gaze, alte informații nu mai am acum. Probabil or fi fost contestații la execuție, nu știu, nu am informații... 
      -Dl.Ionel Manole: Ați fost întrebat pe stradă de cetățenii din satul Plopu despre această conductă și de 
aceea am adus discuția despre ea, la care dumneavoastră le-ați spus că: „... nu se știe când vor începe 
lucrările și dacă vom mai fi pe aici pentru a semna hârtiile...” Acum întreb și eu, să nu folosesc un cuvânt 
dur:  pe cine ați  dezinformat, pe noi în Consiliul Local sau pe cetățenii care v-au întrebat? 
      -Dl.Primar: Domnul Manole, sunteți într-o mare eroare! În primul rând, eu nu-mi aduc aminte să fi vorbit 
cu vreun cetățean să-i spun acest lucru, iar în al doilea rând v-am spus că e un Operator privat care nu are 
nicio legătură cu Consiliul local al orașului Ianca. Nu știu ce informații aveți dumneavoastră? 
      -Dl.Ionel Manole: Da, ca de obicei, dumneavoastră niciodată nu aveți nicio vină!  
      -Dl.Primar: Domnule consilier, care este vina autorității locale în acest caz? Spuneți dumneavoastră care 
este vina legală a autorității locale că nu s-a realizat investiția? 
      -Dl.Ionel Manole: De ce nu ați făcut și pentru satul Plopu un proiect pe PNRR pentru aducțiune de gaze? 
      -Dl.Primar: Nu au fost proiecte de gaze pe PNRR și iar sunteți într-o mare eroare, ci pe Programul Anghel 
Saligny, iar în cadrul acestui Program se propun proiecte doar în localitățile unde nu au Operator de gaze, 
cu licență obținută de la ministerul de resort. Mai informați-vă, vă rog frumos! 
      -Dl.Ionel Manole: Da, îmi cer scuze, am formulat PNRR dar la PNDL mă gândeam. Întrebarea a fost de 
ce nu s-a făcut și pe satul Plopu? 
      -Dl.Mircea Mircescu: Cum nu s-a făcut și pentru Plopu domnule consilier, nu v-a prezentat aici domnul 
primar datele când au fost depuse proiectele? 
      -Dl.Ionel Manole: Sunteți într-o mare eroare domnule viceprimar, ați depus proiecte pentru Oprișenești 
și Perișoru, nu și pentru Plopu! O altă solicitare din partea cetățenilor legată de parcările pentru camioane: 
sunt sesizări, nu știu dacă au venit și la dumneavoastră, dar la noi sigur au venit, că șoferii au fost „vânați” 
ba în fața porții proprii, ba în curtea liceului, ba în fața magazinului chinezesc, că oamenii nu știu unde să-și 
mai ducă camioanele. V-am mai întrebat odată de un loc de parcare, să identificați o locație să facem o 
parcare pentru camioane și nu s-a realizat nimic, iar oamenii încă sunt „vânați”! 
      -Dl.Primar: Domnule consilier, oamenii sunt vânați tot de către dumneavoastră, ați uitat când ați spus 
aici în Consiliul Local că nu se iau măsuri împotriva camioanelor care parchează neregulamentar? Căutați 
în procesele verbale ale ședințelor și veți vedea acest lucru! Se va identifica un loc, să vedem unde și când, 
să creăm condiții corespunzătoare, după care vom veni în Consiliul Local cu această propunere. 
      -Dl.Ionel Manole: Cam cât timp va dura? O altă problemă: pentru locul de joacă de la Grădinița Plopu ați 
avut o finanțare, iar întrebarea este dacă s-au folosit acei bani pentru acel loc de joacă ori au fost folosiți în 
altă parte și acel loc a fost făcut din alte fonduri? 
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      -Dl.Primar: Deci finanțarea s-a realizat așa cum ați aprobat în Consiliul Local, suma respectivă de 20.000 
lei dată de S.C. Super Eggs S.R.L. a fost folosită pentru acel spațiu. 
      -Dl.Ionel Manole: O altă solicitare: la Programul Rabla Local aveți vreun răspuns la proiectul depus? 
      -Dl.Primar: Programul Rabla este blocat, proiectul este depus conform legislației în vigoare, să vedem 
ce se va întâmpla? 
      -Dl.Ionel Manole: Am văzut de la Consiliul Județean Brăila o informare cum că din județul nostru sunt 
doar două localități care au depus cereri și au fost acceptate la Program, respectiv comunele Viziru și 
Măxineni. O altă chestiune pe care o aduc în atenția dumneavoastră: pentru locuințele din incinta fostei UM 
Ianca oamenii plătesc taxe și impozite la Primăria Ianca? 
      -Dl.Primar: Da, domnule consilier, plătesc la noi. 
      -Dl.Ionel Manole: Și dacă tot plătesc taxe și impozite aici, oare Primăria Ianca nu poate să le salubrizeze 
și zona? 
      -Dl.Primar: Nu v-ați informat că spațiul din incinta fostei UM Ianca nu este în domeniul public al orașului 
Ianca, că aparține domeniului public al statului? 
      -Dl.Ionel Manole: Păi atunci să nu le mai luăm impozite și taxe, să le ia statul! 
      -Dl.Primar: Le luăm că vrem noi sau că așa spune legea? 
      -Dl.Ionel Manole: A fost o tevatură cu o clădire a domnului Antohi, a fost votată o hotărâre de consiliu 
local ca ea să treacă în Inventarul UAT-ului, a fost atacată în instanță și s-a pierdut procesul. Dacă s-a 
pierdut procesul, ce se întâmplă cu acea clădire?  
      -Dl.Primar: Potrivit documentelor pe care le avem până la această dată rezultă că acea clădire nu mai 
aparține nimănui, iar legislația spune că se poate demola pe cheltuiala celui care a ridicat-o la timpul 
respectiv.  
      -Dl.Ionel Manole: Să înțeleg că acea hotărâre de consiliu, dacă a fost atacată, a fost abrogată? Mai e în 
vigoare, se mai aplică? 
      -Dl.Secretar: A fost anulată de instanță, nu se mai aplică. Noi am vrut să facem lumină acolo, cu acea 
clădire, însă din păcate a fost atacată de Instituția Prefectului care trebuia să fie alături de noi! 
      -Dl.Ionel Manole: Păi eu v-am întrebat despre clădire pentru că la un moment dat am votat o hotărâre 
de consiliu local ca să intre în patrimoniul orașului, a fost atacată, nu se mai aplică, aste e! 
      Aici s-au încheiat intervențiile la punctul Diverse, după care domnul președinte a declarat închise lucrările 
şedinţei ordinare a Consiliului local al oraşului Ianca de astăzi, 31 august 2023, drept pentru care s-a întocmit 
prezentul proces verbal în 2 (două) exemplare. 
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